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NAGYSZOMBAT                                        A év                                                    1- 3 oldal 
 
Olv.: Ez 36,16-28 -  Róm 6,3-11 – Mt 28,1-10 
HÚSVÉTI VIGÍLIA 
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTBESZÉDE 
 
KEDVES TESTVÉREK! 
 
Jézus Krisztus küldetést bíz ránk. A húsvéti üzenetet kell továbbadnunk. A húsvéti üzenetre 
várnak tudva-nem tudva a világ fáradt és fásult emberei. Tegnap este Jókai Anna mondta a 
televízióban: “A fáradtságot ki lehet pihenni, a fásultság egészen más.” Talán keveset 
gondolunk arra, hogy a világ fásultsága az Istentől való távolsággal magyarázható. Mintha 
megfeledkezne az ember arról, hogy a feltámadás hite és az örök élet hite az istenhittel 
összefügg. Ha az ember nem hisz az Istenben, akkor sokkal inkább hisz Nietzschének, aki 
azt mondja: “Könyörgök nektek emberek, őrizzétek hűségeteket a föld iránt és ne higgyetek 
azoknak, akik földöntúli reményekről beszélnek nektek. Méregkeverők, akár tudják, akár 
nem.” 
 
Testvérek! 
A húsvéti üzenetet nekünk kell továbbadni az embereknek. Ez az üzenet egészen más a mai 
világ embere számára, mint volt évszázadokon keresztül. Egyre többet foglalkoznak ezzel a 
modern gondolkodók és a lelki emberek is. Mi az oka annak, hogy a föltámadás hite, meg 
az örök élet hite idegen, távoli a modern ember számára?  
 
Egyesek szerint ennek az a magyarázata, hogy a régi korok embereinek átlagos életkora 40 
és 60 év között volt. A fiatalon meghalt emberek számára – ha lehet ezt így mondani, - 
vigasztaló volt az örök élet hite, meg a föltámadásba vetett hit. Ma kitolódott az ember 
életkora, 70 és 90 év közötti az ember élete és egészen sajátos életszemlélet, életértelmezés 
alakult ki. A halál már nem az utolsó ellenség az ember számára. Az idős emberek koruk, 
betegségeik terhét hordozva igen sokszor a megváltó halálért könyörögnek. Egy ilyen 
korban kell nekünk húsvét üzenetét elvinni az emberekhez. 
 
Tegnapi ünnepünkön, nagypénteken a keresztre tekintve megfogalmaztuk, hogy húsvét 
üzenete a megbocsátás igazsága. Húsvét a megbocsátás ünnepe. Arról elmélkedtünk, hogy 
nem is olyan magától értetődő az ember számára a megbocsátás. De Jézus meggyőz 
bennünket, mert ez az Atya akarata, hogy ne elítélje a világot, hanem általa élete legyen a 
világnak. Mit jelent ez a megbocsátás, erről tegnap sokat elmélkedtünk. 
 
Egy másik megfogalmazás szerint húsvét üzenete a fény ünnepe. Ez azért nagyon fontos, 
mert az ember a sötétség és a fény feszültségében él. Minden idők világossága Krisztus, aki 
föltámadt, teremtő Világosság! Erre a Világosságra a mindennapi küzdelmeinkben 
szükségünk van. Ez az ünnep arról szól, hogy a sötétség miatt elbátortalanodó ember 
segítséget kap. Ez az Isten-Emberi világosság bevilágít az emberi történelem korszakaiba, 
amely korszakok közül nagyon sok zavaros és homályos. Nagyon nehéz eligazodni. Ez az 
Isten-Emberi világosság bevilágít a mi emberi életünk sötétségébe. A nyugtalanságunkból, a 
bizalmatlanságunkból, a kiszolgáltatottságunkból akar kivezetni bennünket. 
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Ez a húsvéti üzenet, ez a fény nem emberi mű, 
isteni ajándék! 

 

Hallottuk az evangéliumot, olyan jelenségek közepette hangzik el ez az üzenet, amelyek 
      nem mindennapiak. Megmozdul a föld, angyali lények jelennek meg, mert ez az        
       igazság, ez nem emberek igazsága. Nem jámbor és rendkívüli tehetségű emberek 
       igazsága, isteni Igazság angyali közvetítése, a menny üzenete! 
Hallottuk az igét, hallottunk arról, hogy az Isten amikor teremt, akkor azáltal szünteti meg a 
      sötétséget, hogy átjárja a világosság. 
Hallottunk arról, hogy ez a fény azt is jelenti,  

hogy az Isten nem hagyja az embert a  fogságban, kimenti. 
Hallottunk arról, hogy Isten mindig hűséges hozzánk, emberekhez. 
 
Ez a fény, ez a világosság erről szól és nekünk az a feladatunk, hogy elvigyük ezt az 
üzenetet az embereknek. Sajátos ez a küldetés. 
 

A húsvéti üzenet nem elbeszélés, hanem tanúságtétel. 
 
Azoknak az embereknek a tanúságtétele, akik hittek Jézus Krisztusnak, olyannyira, hogy az 
életüket is készek voltak ezért odaadni. Nem csak az apostolokra kell gondolni, hanem az ő 
nyomukban milliókra. Egyetlen szóval így lehet őket megnevezni: “Ők a mártírok, a 
hűséges tanúságtevők!” Tőlünk azt várja az Isten, hogy az ő nyomaikba lépjünk és 
tanúskodjunk ebben a világban Jézus Krisztusról, a világosságról. Segítsünk az embereknek 
eloszlatni a bizonytalanságaikat, elvenni a félelmeiket.  
 
Hallottuk ezt is az evangéliumban:   

Ne féljetek a sötétség hatalmától.  
Ne féljetek a sötétség erőitől.  
Én veletek vagyok! 

 
Majd a keresztségi fogadalom megújításakor vallunk és tagadunk.  
 
Valljuk az Istenbe vetett hitünket. Kérjük az Isten Fiát, az értünk emberré lett Jézus 
Krisztust és a Szentlelket, akit elküld nekünk az Isten, hogy tanúságot tegyünk róla ebben a 
világban  az Anyaszentegyházban. Isten jelen van ebben a világban, jelen van az egyházban 
és jelen van bennünk. Él a mi szívünkben. 
 
Tagadunk! Megtagadjuk a sátánt, aki a sötétség atyja még akkor is, ha Lucifernek nevezik, 
fényhozónak. A sátán a nagy ellentmondó. A sátán az, aki szétszór. Szóról-szóra azt jelenti 
ez a szó: “szétdobál.” Szétszór mindent. Mindent megszüntet, ami összetartozik, mert csak 
ezáltal uralkodhat. Megtagadjuk akkor, amikor gondolunk a keresztségünkre. 
 
A húsvét üzenete nem elbeszélés, hanem tanúságtétel. Azt várja tőlünk az Isten, hogy 
találkozzunk vele ott, ahol van.  
 
Hallottuk ezt is az evangéliumban: 

előttetek megyek Galileába, ott majd találkozhattok Velem! 
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Elgondolkodtató ez a kijelentés. Isten minden nagy tette Jeruzsálemben történt. Jézus ott 
szenvedett, ott halt meg, ott támadt fel, mégis azt mondja: Menjetek Galileába, ott majd 
találkozhattok velem! Izajás próféta évszázadokkal korábban jövendölt a pogányok 
Galileájáról. Jézus nekünk is ezt mondja, a mi Galileánkban kell találkoznunk Krisztussal. 
Nem kell keresni, ott van. 
 
Hol van a mi Galileánk? Odahaza a családban, az utcán, a munkahelyünkön, a 
szomszédainkban. Nem kell keresni, hol van Jézus. Ott van a mi mindennapjaink világában, 
amely pogány világ, tele gyarlóságokkal, gyengeségekkel, tele a mi gyarlóságainkkal, a mi 
gyengeségeinkkel. Ha mi elvállaljuk a küldetésünket, akkor a nagy tanúságtevők nyomán 
indulunk el és a mi “Galileánkban” találkozhatunk Krisztussal. 
 
Testvérek! 
Nagy a kisértés, hogy mi megelégszünk azzal, 

hogy vannak szent helyeink, vannak templomaink, 
ahol összegyülekezhetünk,  
ahol együtt lehetünk,  
ahol együtt dobban a szívünk,  
ahol mindannyian meggyőződünk arról, 
hogy hiszünk az Istenben és őt keressük. 
 

Testvérek! 
A mi Galileánkban kell találkozni Krisztussal! Innen kimegyünk, hazamegy mindegyikünk. 
Ott kell tanúságot tenni Jézusról, aki ott van. 
 
Nagycsütörtökön arról elmélkedtünk, hogy Jézus két kincset bízott ránk: a közösséget, 
amelyet az Eucharisztia éltet és a szolgálatot, a közösség szolgálatát. A mi tanúságtételünk 
azt jelenti, hogy a mindennapjainkban valamiképpen megvalósítjuk a testvériséget.  
Elvisszük ezt az üzenetet mindenkinek, hogy minden ember egyforma és mindegyikünknek 
helye van Krisztus közelében. Elhitetjük velük, - és ha meg is tudjuk mutatni - hogy egyek 
vagyunk, testvérek vagyunk, akkor jobb lesz a világ. Ha ez a közösség vállalja a másik 
ember szolgálatát is, akkor ennek a közösségnek ereje lesz, amely erő, ha átjárja a világot, 
akkor a világ újjászületik. 
 
Kedves, jó Testvérek! 
 Húsvét a fény ünnepe.  
 Ez a fény át akarja járni a mi sötétségeinket.  
 Ez a fény bizalmat akar kelteni bennünk. 
 El akarja hitetni velünk  Krisztus, aki a világ világossága, 
  hogy van elegendő erőnk vele a sötétség hatalmaival szemben. 
A világnak erre az isteni Erőre van szüksége. 
 
Ezen a szent estén kérjük Istennek ezt a kegyelmét, hogy ennek az Erőnek a birtokában 
találkozhassunk egymással és formálhassuk, alakíthassuk ennek a világnak az arculatát. 
 

+  A M E N  + 


